

# 云南农业大学学报(社会科学)

2011年6月

第5卷

第3期

总第23期

## 目次

### 农业·农村·农民研究

- 新型农村合作医疗制度实施效果研究——基于湖南省宁乡县枫木桥乡的调查 ..... 张娟(1)
- 云南省“一村一品”发展现状与对策研究 ..... 钱宁刚,杜建辉(5)
- 甘肃省种粮补贴政策实施现状和效果的调查分析 ..... 杨林娟,尚博,柴洪,等(10)
- 西双版纳州农村土地流转制约因素探析 ..... 于晓阳,蒋岚,张丽(15)

### 哲学·社会学·法学

- 《方便心论》的译人及其影响 ..... 董华,张晓翔(19)
- 试析费孝通西部大开发的人文生态思想 ..... 张伟斌,任光昌(23)
- 20世纪50年代以来云南民族识别研究回顾与反思 ..... 木薇(28)
- 云南省企业技术创新中的知识产权 ..... 陆婷,刘蕾(34)

### 经济学

- 特许经营理论研究的文献综述 ..... 杜树雷(38)
- 云南普洱茶业供应链管理运作模式及其优化 ..... 尚娜,孙炎,吴玉震(43)
- 蒙自旅游业可持续发展的SWOT分析及发展思考 ..... 何洋,孙炎(47)
- 技术性贸易壁垒对茶叶出口影响的实证分析——以福建省为例 ..... 何光辉,陶红军(53)
- 我国开征房产税的可行性研究 ..... 魏勇(59)

### 文化学·图书情报学

- 弘扬茶为国饮 构建和谐社会 ..... 居倪萍,周玲,侯艳,等(64)
- 云南农业大学二级学院教学档案管理存在问题及对策 ..... 李文荣,李永忠,赵海波,等(69)

### 教育学

- 《网页设计与制作》课程优化与教学方法探索 ..... 丁海燕,袁国武,张春红,等(73)
- 大学英语网络教学改革状况调查 ..... 郑曼怀(77)
- 大学英语写作自我评估的实验与分析 ..... 鲍勤,王红,陈兰玉(81)
- 用符号语言解读理论力学 ..... 李华英,刘文敏,张天会(86)
- 建立高等教育科类结构双目标规划模型的初探 ..... 张扬,唐滢,王玲(90)

### 语言学

- 跨文化言语交际的哲学基础——言语行为理论 ..... 孟娜佳(94)
- 翻译中的文化问题 ..... 黎功成(99)
- 大学生英语阅读策略使用研究——以铜仁学院大学生阅读调查研究为例 ..... 罗红芳(103)
- 反思与启示——对纠正性反馈争议焦点问题的探讨 ..... 李谦(108)

### 历史学·科技史

- 地缘政治视野下的晚清云南“收矿权、保路权”运动 ..... 赵胜男(113)
- 半导体物理学的发展及启示 ..... 刘岩(118)

本刊目次是按“中国图书馆图书分类法”的类号排序

[期刊基本参数]CN53-1004/S\*2007\*b\*A<sub>4</sub>\*122\*zh\*en\*P\*¥10.00\*1000\*26\*2011-06

# Journal of Yunnan Agricultural University

## ( Social Science )

Vol. 5

No. 3

Sum. No. 23

Jun. 2011

### Contents

#### Agriculture · Country · Farmer

- A Study of the Implementation Effect of the New Rural Cooperative Medical Care System; Based on Investigation of Hunan Province Fengmuqiao Village ..... ZHANG Juan (1)
- The Development Current Status and Countermeasure of "One Village One Products" Movement in Yunnan Province ..... QIAN Ning-gang, DU Jian-hui (5)
- Investigation and Analysis of Implementation Status and Effect of Grain Subsidy Policy in Gansu Province ..... YANG Lin-juan, SHANG Bo, CHAI Hong, et al. (10)
- The Constraints of Rural Land Transferring in Xishuangbanna State ..... YU Xiao-yang, JIANG Lan, ZHANG Li (15)

#### Philosophy · Sociology · Law

- Translation of Upayakau śalyahridayśāstra and Its Influence ..... DONG Hua, ZHANG Xiao-xiang (19)
- Western Development Thinking of the Human Ecology by FEI Xiao-tong ..... ZHANG Wei-bin, REN Zhao-chang (23)
- A Review of the Identification of Yunnan's Ethnic Groups Since the Founding of PRC and Its Enlightenment ..... MU Wei (28)
- The Intellectual Property in Technological Innovation of Enterprise of Yunnan Province ..... LU Ting, LIU Lei (34)

#### Economics

- Literature Review on the Research of Franchise Theory ..... DU Shu-lei (38)
- Supply Chain Management Model and Its Optimization of Yunnan Pu'er Tea Industry ..... SHANG Na, SUN Yan, WU Yu-zhen (43)
- The SWOT Analysis and Development Thoughts of Sustainable Development of Mengzi Tourism ..... HE Yang, SUN Yan (47)
- The Empirical Analysis of Technical Barriers to Trade on the Export of Tea in Fujian Province ..... HE Guang-hui, TAO Hong-jun (53)
- A Feasibility Study of Real Estate Tax Levy in China ..... WEI Yong (59)

#### Culturology · Library and Information Science

- Developing Tea Drinking as National Theme of Culture and Building a Harmonious Society ..... JU Ni-ping, ZHOU Ling, HOU Yan, et al. (64)
- The Existing Problems and Countermeasures of Teaching Archives Management of Secondary College in Yunnan Agricultural University ..... LI Wen-rong, LI Yong-zhong, ZHAO Hai-bo, et al. (69)

#### Pedagogy

- Course Optimization and Discovery of Teaching Method of Course Webpage Design and Development ..... DING Hai-yan, YUAN Guo-wu, ZHANG Chun-hong, et al. (73)
- A Survey of College English Teaching Efficiency under the Network-Aided Environment ..... ZHENG Man-huai (77)
- Experiment on and Analysis of Self-Writing-Assessment of College English Writing ..... BAO Qin, WANG Hong, CHEN Lan-yu (81)
- Interpretation for Theoretical Mechanics by Symbolic Language ..... LI Hua-ying, LIU Wen-min, ZHANG Tian-hui (86)
- Establishment of Two-Objective Programming Model of Higher Education Discipline Structure ..... ZHANG Yang, TANG Ying, WANG Ling (90)

#### Linguistics

- The Philosophical Basis of Cross-cultural Verbal Communication: Speech Act Theory ..... MENG Na-jia (94)
- Cultural Items in Translation ..... LE Cong Thin (99)
- College Students' English Reading Strategy Employment: A Case Study in Tongren University ..... LUO Hong-fang (103)
- Reflection and Implications: An Overview of Controversies on Corrective Feedback ..... LI Qian (108)

#### Historiography · History of Sciences

- The Movement of Taking Back the Rights of Building Railway and Exploiting Mine in View of Geopolitics in Late Qing Dynasty of Yunnan ..... ZHAO Sheng-nan (113)
- Development and Enlightenment of Semiconductor Physics ..... LIU Yan (118)